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În sprijinul tuturor braşovenilor,
preşedintele Consiliului

Judeţean a semnat petiţia

Şeful judeţului, Adrian Veştea, susţine cu semnătură, dar şi cu argumente
iniţiativa prin care Comisia pentru sănătate din instituţia pe care o
conduce, Consiliul Judeţean, propune analize gratuite pentru toţi dascălii
din Braşov, dar şi pentru colegii lor din ţară. ------- pag. 3

Doctorul Florin Orţan,
medic primar cardio-
log, a creionat pentru
BraşovTV în termeni
foarte clari punctul său
de vedere după iniţiati-
va care propune analize
gratuite pentru toţi das-
călii din Braşov, dar şi
pentru colegii lor din
ţară. La finele săptămâ-
nii trecute, medicul a emis şi un comunicat de presă în care admite
că este nevoie de o lege clară.        ---------  pag. 3

Florin Orţan, medic de elită din Braşov

Iniţiatorul, preşedintele
comisiei pentru sănătate
din Consiliul  Judeţean
Braşov, Andi Kadas, vrea
cel puţin 25.000 de sem-
nături, dar şi o lege. Foşti
şi actuali dascăli, braşo-
veni din diferite categorii
profesionale au reacţionat
pozitiv.               pag. 3

Petiţia pentru analize şi testare
psihologică gratuite în cazul dascălilor,

susţinută de mii de braşoveni

Adrian Veştea
Preşedintele Consiliului Judeţean Braşov

dr. Florin Orţan
Senator PSD

Andi Kadas
Consilier judeţan PNL
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Este vorba despre un curs de eva-
luator de proiecte şi se adresează
experţilor şi consultanţilor din do-
meniul accesării fondurilor euro-
pene. Cursul, organizat de Camera
de Comerţ şi Industrie, are un ca-
racter practic şi tratează toate as-
pectele privind elaborarea şi
evaluarea proiectelor europene.
Condiţia principală este ca partici-

panţii să aibă studii superioare. Du-
rata cursului este de 40 de ore şi
costă 900 de lei. Membrii CCI Braşov
beneficiază de o reducere de 10%. 

La terminarea cursurilor, par-
ticipanţii vor obţine un certificat
de absolvire recunoscut de Minis-
terul Muncii şi Justiţiei Sociale şi
Ministerul Educaţiei Naţionale.                               

R.I.

De la 1 iunie, CFR ar putea in-
troduce, în test, vagoane de trans-
port autoturisme. Transportul
maşinilor se va face cu vagoane
speciale, ataşate la trenurile in-
ternaţionale, iar un prim test în
acest sens ar putea fi realizat în
iunie, în cazul trenului internaţio-
nal spre Salonic. Totodată, se are
în vedere modernizarea unui nu-
măr mai mare de vagoane pentru
transportul de biciclete şi schiuri.

Un alt proiect pe care compania
doreşte să-l pună în practică în acest
an este introducerea de Wi-Fi gra-
tuit în toate trenurile de călători. 

Proiectele pentru viitor ale CFR
Călători includ atât reparaţii pla-
nificate ale materialului rulant,
cât şi modernizări sau închirieri
de rame electrice sau automotoa-
re. Din parcul de inventar de 358
de locomotive electrice, sunt sca-
dente la reparaţii 260.           R.I.

Planuri mari pentru CFR

Banii pot fi folosiţi pentru
izolarea termică a imobilelor,
cu materiale de origine orga-
nic-naturală, cum ar fi cânepa
şi bumbacul. Subvenţiile se
acordă sub formă de primă de
eficienţă energetică. Mai
exact, se decontează cheltuie-
lile făcute de proprietari cu

achiziţia şi montarea de ma-
teriale organic-naturale pentru
reducerea pierderilor termice
ale pereţilor, planşeelor şi aco-
perişurilor. Materialele de izo-
laţie acceptate sunt cânepa,
lâna, bumbacul, pluta şi celu-
loza din materiale reciclate.
Alocarea banilor se face prin

programul guvernamental
„Casa Verde Plus”. Chiar dacă
este o soluţie eficientă şi eco-
logică, părerile oamenilor sunt
împărţite. Cei interesaţi îşi pot
depune dosarul la Agenţia
Fondului pentru Mediu. La
Braşov nu există un birou te-
ritorial, astfel că toate actele

trebuie trimise la Bucureşti. 
Răzvan Iancu

Vânzările de autovehicule
noi au înregistrat un salt de
17,8% în 2016, în comparaţie
cu 2015, însă previziunile pen-
tru 2017 arată o diminuare a

cifrelor din piaţă, din cauza eli-
minării „Timbrului de Mediu”
şi neînlocuirii acestuia cu o mă-
sură echivalentă. Potrivit da-
telor oferite de reprezentanţii

Asociaţiei Producătorilor şi
Importatorilor de Automobile,
anul 2016 s-a încheiat cu un
volum al vânzărilor de peste
142.000 de unităţi, cifră foarte

apropiată de cea înregistrată în
primul an al crizei pe piaţa
auto, respectiv 2009, cu vân-
zări de circa 148.000 de uni-
tăţi.                                      R.I.
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LUNI
07:00 RETROSPECTIVA SĂPTĂMÂNII
07:30 BOX OFFICE
08:00 MUSIC NEWS
08:30 VALEA PRAHOVEI TV 

(retransmisie)
15:30 ZODIAC
16:30 TE VEDE BRAŞOVUL (R)
18:00 ŞTIRI
18:30 iSPORT

19:00 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
19:30 FĂGĂRAŞUL TVD
19:50 „5 MINUTE DE POVESTE”
20:00 ŞTIRI
20:30 BRAŞOVUL ACTUAL
21:00 ŞTIRI

21:30 iSPORT  (R)
22:00 ŞTIRI 
22:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
23:00 ŞTIRI
23:30 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
00:00 FĂGĂRAŞUL TVD
00:30 iSPORT (R)
01:00 ŞTIRI
01:30 VALEA PRAHOVEI TV

MARŢI
07:00 ŞTIRI
07:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
08:00 iSPORT (R)
08:30 ŞTIRI
09:00 VALEA PRAHOVEI TV 

(retransmisie)
12:00 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
12:30 FĂGĂRAŞUL TVD
13:00 ŞTIRI
13:30 BRAŞOVUL ACTUAL
14:00 TORTUL DE CIOCOLATĂ
15:00 SPORT
15:30 MUSIC NEWS
16:00 BOX OFFICE
16:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
17:00 ZODIAC
18:00 ŞTIRI
18:30 BRAŞO-
VUL ÎN DIRECT
19:00 ŞTIRI 
FĂGĂRAŞ
19:30 FĂGĂRA-
ŞUL TVD
19:50 „5 MINUTE DE POVESTE”
20:00 ŞTIRI
20:30 BRAŞOVUL ACTUAL
21:00 ŞTIRI
21:30 BRAŞOVUL IN DIRECT (R)
22:00 ŞTIRI 
22:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
23:00 ŞTIRI
23:30 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
00:00 FĂGĂRAŞUL TVD
00:30 BRAŞOVUL ÎN DIRECT (R)
01:00 ŞTIRI
01:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
02:00 VALEA PRAHOVEI TV

MIERCURI
07:00 ŞTIRI
07:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
08:00 BRAŞOVUL ÎN DIRECT (R)
08:30 VALEA PRAHOVEI TV 

(retransmisie)
12:00 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
12:30 FĂGĂRAŞUL TVD
13:00 ŞTIRI
13:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
14:00 VALEA PRAHOVEI TV
16:30 TE VEDE BRAŞOVUL (R)
18:00 ŞTIRI
18:30 iSPORT (R)
19:00 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
19:30 FĂGĂRAŞUL TVD
19:50 „5 MINUTE DE POVESTE”

20:00 ŞTIRI
20:30 BRAŞOVUL ACTUAL
21:00 ŞTIRI
21:30 MUSIC NEWS
22:00 ŞTIRI 
22:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
23:00 ŞTIRI
23:30 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
00:00 FĂGĂRAŞUL TVD
00:30 VALEA PRAHOVEI TV

JOI
07:00 ŞTIRI
07:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
08:00 VALEA PRAHOVEI TV 

(retransmisie)
12:00 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
12:30 FĂGĂRAŞUL TVD
13:00 ŞTIRI
13:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
14:00 VALEA PRAHOVEI TV
16:00 iSPORT (R)
16:30 BRAŞOVUL ÎN DIRECT (R)
17:00 TORTUL DE CIOCOLATĂ
18:00 ŞTIRI
18:30 EXCLUSIV

19:00 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
19:30 FĂGĂRAŞUL TVD
19:50 „5 MINUTE DE POVESTE”
20:00 ŞTIRI
20:30 BRAŞOVUL ACTUAL
21:00 ŞTIRI
21:30 EXCLUSIV (R)
22:00 ŞTIRI 
22:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
23:00 ŞTIRI
23:30 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
00:00 FĂGĂRAŞUL TVD
00:30 EXCLUSIV (R)
01:00 VALEA PRAHOVEI TV

VINERI
07:00 ŞTIRI

07:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
08:00 EXCLUSIV (R)
08:30 VALEA PRAHOVEI TV 

(retransmisie)
12:00 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
12:30 FĂGĂRAŞUL TVD
13:00 ŞTIRI
13:30 BRAŞOVUL ACTUAL (R)
14:00 EXCLUSIV (R)
14:30 BRAŞOVUL IN DIRECT (R)
15:00 VALEA PRAHOVEI TV
16:00 MUSIC NEWS
16:30 EXCLUSIV (R)
17:00 ZODIAC
18:00 ŞTIRI
18:30 POLITICA LA RĂSCRUCE
19:00 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
19:30 FĂGĂRAŞUL TVD
19:50 „5 MINUTE DE POVESTE”
20:00 ŞTIRI
20:30 BOX OFFICE
21:00 ŞTIRI
21:30 POLITICA LA RĂSCRUCE (R)
22:00 ŞTIRI 
22:30 MUSIC NEWS
23:00 ŞTIRI
23:30 ŞTIRI FĂGĂRAŞ
00:00 FĂGĂRAŞUL TVD
00:30 VALEA PRAHOVEI TV

SÂMBĂTĂ
09:00 RETROSPECTIVA FĂGĂRAŞ
09:30 ŞTIRI
10:00 POLITICA LA RĂSCRUCE (R)
10:30 MUSIC NEWS
11:00 TORTUL DE CIOCOLATĂ
12:00 BOX OFFICE
12:30 VALEA PRAHOVEI TV 

(retransmisie)
16:00 MUSIC NEWS
16:30 BRAŞOVUL IN DIRECT (R)
17:00 RETROSPECTIVA 

SĂPTĂMÂNII
17:30 EXCLUSIV (R)
18:00 ZODIAC

19:00 RETROSPECTIVA 
SĂPTĂMÂNII 

19:30 MUSIC NEWS
20:00 RETROSPECTIVA 

„5 MINUTE DE POVESTE”
20:30 BOX OFFICE
21:00 RETROSPECTIVA 

SĂPTĂMÂNII 
21:30 ZODIAC
22:30 MUSIC NEWS
23:00 POLITICA LA RĂSCRUCE (R)
23:30 BOX OFFICE
00:00 VALEA PRAHOVEI TV

DUMINICĂ
08:00 RETROSPECTIVA SĂPTĂ-
MÂNII
08:30 VALEA PRAHOVEI TV (re-
transmisie)
10:00 BOX OFFICE
10:30 MUSIC NEWS
11:00 RETROSPECTIVA 

„5 MINUTE DE POVESTE” 
11:30 TE VEDE BRAŞOVUL
13:00 TORTUL DE CIOCOLATĂ

14:00 MUSIC NEWS
14:30 RETROSPECTIVA 

SĂPTĂMÂNII
15:00 BOX OFFICE
15:30 RETROSPECTIVA 

FĂGĂRAŞ
16:00 VALEA PRAHOVEI TV
17:30 MUSIC NEWS
18:00 BOX OFFICE
18:30 ZODIAC
19:30 RETROSPECTIVA 

SĂPTĂMÂNII
20:00 POLITICA LA RĂSCRUCE (R)
20:30 MUSIC NEWS
21:00 BOX OFFICE 
21:30 TE VEDE BRAŞOVUL (R)
23:00 EXCLUSIV (R)
23:30 POLITICA LA RĂSCRUCE (R)
00:00 VALEA PRAHOVEI TV 

Producţiile Braşov TV, pe frecvenţa Mix 2PROGRAM Braşov      TV

Bani pentru izolaţii din cânepă

Vânzările de autovehicule noi, în scădere

Programul guvernamental
„Prima Maşină” continuă şi
anul acesta. Pentru 2017, Mi-
nisterul Finanţelor a decis să
scadă plafonul de finanţare la
50 de milioane de lei, jumă-
tate faţă de 2016. 

Programul „Prima Maşină”
fost început în 2015, cu un
plafon de 350 de milioane de

lei. La finalul anului, erau
emise 193 de garanţii pentru
3,25 milioane lei adică aproa-
pe 1% din fondurile prevă-
zute. În 2016, plafonul a fost
diminuat la 100 milioane de
lei, dar numărul garanţiilor
s-a redus la mai puţin de ju-
mătate faţă de 2015 şi a ajuns
la 75 pentru 1,41 milioane

lei, adică 1,1% din suma alo-
cată. Pentru 2017, finanţarea
continuă, dar plafonul este de
50 milioane de lei. 

Reprezentanţii Asociaţiei
Constructorilor de Automo-
bile din România au reclamat
că programul Prima Maşină
„s-a născut mort”, având în
vedere că un client care vrea

să-şi cumpere un autovehicul
beneficiază de aceleaşi con-
diţii ca la un credit normal. 

Constructorii de automo-
bile au solicitat extinderea
perioadei de rambursare a
creditului de la 5 ani la 7 ani
şi o dobândă mai mică pen-
tru acest program. 

R.I.

Programul guvernamental „Prima Maşină”, şi în 2017

Un nou curs de specializare,
disponibil la Braşov

A fost prelungit termenul pen-
tru depunerea proiectelor cu fi-
nanţare nerambursabilă de până
la 200.000 de euro, valabile pen-
tru microîntreprinderi. Cei inte-
resaţi pot face acest lucru până
pe 27 aprilie. 

Cererile trebuie depuse exclusiv
prin aplicaţia electronică MySMIS.
Obiectivul programului este con-
solidarea poziţiei pe piaţă a mi-
croîntreprinderilor. Activităţile
propuse în proiect trebuie să fie
realizate în mediul urban.     R.I.

Finanţare pentru
microîntreprinderi

• Proprietarii de case, persoane fizice, din Braşov, care deţin o casă cu cel mult 2 etaje,
pot primi de la Fondul pentru Mediu subvenţii de până la 40.000 de lei

• Din estimările specialiştilor, şi în 2017 va avea loc o scădere a vânzărilor. Cauza principală
este eliminarea timbrului de mediu
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Iniţiatorul, preşedintele co-
misiei pentru sănătate din Con-
siliul  Judeţean Braşov, Andi
Kadas (foto), vrea cel puţin
25.000 de semnături, dar şi o
lege. Foşti şi actuali dascăli,
braşoveni din diferite categorii
profesionale, tineri, dar şi pen-
sionari au reacţionat pozitiv în
ceea ce priveşte iniţiativa pre-
şedintelui comisiei pentru să-
nătate din Consiliul Judeţean,
Andi Kadas, care propune ana-
lize gratuite pentru toţi dascălii
din Braşov, dar şi pentru colegii
lor din ţară, cu 30 de zile înainte
de începerea fiecărui an şcolar,
în orice cabinet privat, prioritar,
cu costuri decontate prin Casa
de Asigurări de Sănătate.

Demersul a fost pus în prac-
tică după ce o profesoară care
a predat la două şcoli din Bra-
şov a fost diagnosticată cu tu-
berculoză, s-a declanşat ancheta
epidemiologică, iar zeci de co-

pii sunt, şi acum,
sub tratament.
Asta după zeci de
drumuri ale copii-
lor şi părinţilor la
cabinetele speciali-
zate pentru consulta-
ţii, radiografii pul -
monare şi, în unele
cazuri, chiar examen
bacteriologic al sputei. 

În calitate de consi-
lier judeţean, votat de
braşoveni la alegerile din
5 iunie 2016, dar şi de
preşedinte al Comisiei pentru
Sănătate din Consiliul Jude-
ţean Braşov, Andi Kadas este
convins că, în cel mai scurt
timp, se va definitiva o iniţia-
tivă legislativă. „Nu sunt doc-
tor, dar sunt tată a doi copii
şi am inclusiv prieteni dascăli
din partea cărora am reacţii
de susţinere a iniţiativei. Co-
piii, tinerii în general, trebuie
să studieze pentru a obţine re-
zultate foarte bune, în condiţii
foarte bune din toate punctele
de vedere. Promovarea poli-
ticilor de sănătate este prio-
ritară pentru mine atât ca pă-
rinte, cât şi ca membru al
Partidului Naţional Liberal.
Cu siguranţă însă, specialiştii
în domeniul sănătăţii trebuie
să-şi expună, cu argumente,
punctele de vedere şi, în final,
să avem o lege care să vină în
sprijinul tuturor: profesori,
copii, părinţi, bunici, braşo-
veni, români”, afirmă Andi
Kadas.

Primul susţinător al demer-
sului consilierului judeţean Andi
Kadas, realizat împreună cu co-
legii din Comisia pentru sănă-
tate, este managerul Spitalului
de Pneumoftiziologie din Bra-
şov, Dan Moraru, medic primar
în sănătate publică şi manage-
ment, dar şi doctor în ştiinţe me-
dicale. Mii de braşoveni şi-au
manifestat şi ei, în doar câteva
zile, susţinerea. Au semnat pe-
tiţia lansată de Comisia pentru
sănătate din Consiliul Judeţean,
dar campania este abia la înce-
put. Andi Kadas se aşteaptă la
cel puţin 25.000 de semnături,
iar la finalul demersului la o lege
în sprijinul tuturor românilor.

Reporterii postului de tele-
viziune BraşovTV şi ai site-ului
www.brasovtv.com vă vor ţine
la curent, în următoarele ediţii
ale săptămânalului, cu evoluţia
demersului iniţiat de preşedin-
tele Comisiei pentru sănătate
din Consiliul Judeţean Braşov,
Andi Kadas. 

Şeful judeţului, Adrian
Veştea, susţine cu semnătură,
dar şi cu argumente iniţiativa
prin care Comisia pentru să-
nătate din instituţia pe care
o conduce, Consiliul Jude-
ţean, propune analize gratuite
pentru toţi dascălii din Bra-
şov, dar şi pentru colegii lor
din ţară, cu 30 de zile înainte
de începerea fiecărui an şco-
lar, în orice cabinet privat,
prioritar, cu costuri decontate
prin Casa de Asigurări de Să-
nătate. „Consider că este un
lucru foarte bun, care tre-
buia făcut de multă vreme.
Dacă îl făceam mai de mult,
probabil nu ajungeam în
această situaţie. Nu este vor-
ba numai despre judeţul
Braşov, sunt situaţii similare
în întreaga ţară. Acest de-
mers vine şi în sprijinul das-
călilor, este un lucru bun să
beneficieze de acest set de
analize”, a declarat pentru
BraşovTV preşedintele Con-
siliului judeţean Braşov,
Adrian Veştea. 

Prin acest demers, şeful fo-
rului judeţean arată încă o
dată că este alături de toţi bra-
şovenii, pentru care susţine şi
alte proiecte de importanţă
majoră precum aeroportul in-
ternaţional Braşov – Ghim-
bav, un nou spital clinic ju-
deţean de urgenţă şi, nu în
ultimul rând, autostrada
Comarnic – Braşov.
Pentru punerea în prac-
tică a acestor proiecte,
cooptarea parlamen-
tarilor  PNL este
esenţială. „Contri-
buţia parlamenta-
rilor, fie deputaţi,
fie senatori, aleşi
de braşoveni în
urma votului
din decembrie
2 0 1 6 ,  e s t e
esenţ ială .
Alături de
noi, de autorităţile judeţene,
parlamentarii trebuie să
pună umărul astfel încât, îm-
preună, să realizăm marile
proiecte de care toţi braşove-

nii, şi nu doar ei, trebuie să
beneficieze în cel mai scurt
timp posibil”, a subliniat pre-
şedintele Consiliului Judeţean,
Adrian Veştea. 

Doctorul Florin Orţan,
(foto)medic primar cardiolog,
a creionat pentru BraşovTV în
termeni foarte clari punctul
său de vedere după iniţiativa
care propune analize gratuite
pentru toţi dascălii din Braşov,
dar şi pentru colegii lor din
ţară, cu 30 de zile înainte de
începerea fiecărui an şcolar,
în orice cabinet privat, priori-
tar, cu costuri decontate prin
Casa de Asigurări de Sănătate
în ceea ce priveşte tuberculoza. 

Potrivit senatorlui Orţan, ni-
meni nu doreşte să oblige pe
nimeni, dar utilitatea unei astfel
de iniţiative este clară. Se im-
pun însă, consultări serioase
atât cu specialiştii din Braşov,
cât şi cu cei de la Institutul Na-
ţional de Sănătate Publică. „Se
impun măsuri pentru o pre-
venţie eficientă cu adevărat
în cazul celor care intră în
contact cu bolnavii, de aici

trebuie să se înceapă”,
a explicat Florin Orţan. 

La finele săptămânii
trecute, medicul a emis
şi un comunicat de presă
în care admite că este
nevoie de o lege clară.
„Am sesizat, recent, că
o problemă a comuni-
tăţii nu este acoperită
legislativ corespunză-
tor. Este vorba despre
securitatea medicală în
şcoli, care îi preocupă
pe membrii Comisiei de
Sănătate din cadrul Consi-
liului Judeţean. Invit foştii
colegi din Comisia de Sănă-
tate la consultări în vederea
concretizării unei iniţiative
legislative în acest sens. Îi aş-
tept joi sau vineri, pe baza în-
ţelegerii prealabile, la cabi-
netul meu senatorial, de pe
strada George Bariţiu nr. 1,
la etajul II. De asemenea, do-

resc să trecem în revistă şi mo-
dalitatea prin care, după
 încheierea campaniei elec -
torale, poate fi continuat
 programul de oferire a unor
burse tinerilor medici şi ex-
tinderea la personalul defi-
citar din sistemul sanitar”, a
precizat, într-un comunicat de
presă, senatorul PSD Florin
Orţan.

Florin Orţan, medic de elită din BraşovÎn sprijinul tuturor braşovenilor,
preşedintele Consiliului
Judeţean a semnat petiţia

Petiţia pentru analize şi
testare psihologică

gratuite în cazul
dascălilor, susţinută de

mii de braşoveni



Presbiopia este o problemă
destul de frecventă care apa-
re în general după vârsta de
40 de ani şi cauzează scăde-
rea capacităţii de a vedea

clar de aproape. Pentru a co-
recta această problemă, len-
tilele progresive sunt ideale
pentru a imita vederea într-
un mod cât mai natural.

Schimbarea graduală a diop-
triei permite purtătorilor ca
în momentul în care privesc
prin partea superioară a len-
tilei să vadă clar la distanţă,
atunci când privesc înainte
să vadă obiectele aflate la
lungimea braţului şi când îşi
coboară privirea să citească
confortabil.

Majoritatea celor care
poartă lentile progresive
sunt cei cu vârsta de peste
40 de ani. Totuşi, studiile
recente au arătat faptul că
unii copii se pot bucura de
beneficiile acestor lentile,

ele fiind un mijloc eficient
prin care se poate încetini
progresia miopiei.

Ramele de ochelari
potrivite pentru lentilele
progresive 

Lentilele progresive nece-
sită rame pentru ochelari cu
proporţii care să ofere spaţiu
vertical suficient pentru toate
zonele de vedere. Trebuie să
ţineţi cont că lentilele trebuie
să se încadreze corespunză-
tor în ramă şi să poată fi ajus-
tată astfel încât ochii să poată
privi corect în orice punct al
lentilei. Ramele prea mici,
neadaptate lentilei, limitează
de cele mai multe ori vederea
la aproape.

Tehnologia modernă de
fabricaţie permite şi monta-
jul lentilelor progresive în
rame înguste, şi specialiştii
din cadrul opticii vă vor în-
druma să faceţi alegerea po-
trivită atât pentru vederea
cât şi pentru fizionomia
dumneavoastră.

Lentile progresive 
pentru nevoi diferite

Având o multitudine de ca-
racteristici unice, un număr

mare de lentile progresive
sunt disponibile pentru a se
potrivi unor scopuri diferite.
Acestea sunt specializate
pentru activităţi spe-
cifice. De exemplu,
cei care lucrează
mult timp la com-
puter, vor aprecia
lentilele progre-
sive pentru inte-
rior care dispun
de o zonă a ve-
derii interme-
diară largă,
pentru a ma-
ximaliza con-
fortul vizual,
atât la birou,
dar şi în timpul cititului.

Adaptarea cu
lentilele progresive

Adaptarea cu ochelarii
progresivi este o chestiune
ce ţine în mare măsură de
corectitudinea alegerii lenti-
lei şi a ramei în funcţie de
fiecare pacient, dar şi de fie-
care individ în parte. Aceasta
poate dura de la câteva mi-
nute la câteva zile. Din feri-
cire, majoritatea celor care
poartă lentile progresive spun
că acestea devin confortabile

în scurt timp. 
Specialiştii vă vor expune

un mic ghid al noului purtă-
tor de lentile progresive.
Practic, va trebui să învăţaţi
cum să priviţi corect prin len-
tilă, pentru a folosi zona din
lentilă necesară activităţii cu-
rente. Pentru ca ochelarii să
fie confortabili şi să vă bu-
curaţi din plin de beneficiile
acestora, este necesar ca
aceş tia să fie adaptaţi speci-
fic pentru dumneavoastră.

Ai încredere! Vezi cu ochii tăi!

Bun găsit! Oamenii cu care
mă întâlnesc şi pe care eu îi
ajut, sunt foarte importanţi
pentru mine, îmi intră în min-
te, mă schimbă, mă revoltă,
mă bucură, fiecare suflet este
unic, are o experienţă perso-
nală, iar actul terapeutic este
individual. Adeseori îi ghidez

eu, uneori mă ghidează ei,
însă un lucru e clar: am învă-
ţat lângă clienţii mei că auto-
observarea este un proces
care durează toată viaţa, iar
vindecarea e posibilă atât cu
ştiinţă cât şi cu ajutor de la
Dumnezeu. 

Zilele trecute, în cabinet s-a
prezentat un tânăr cu multe
întrebări şi o nelinişte uşor de
observat. Am început să vor-
bim, însă nu reuşeam să le-
găm o idee cap-coadă pentru
că apăreau întrebări legate de
starea lui din ultimele două
săptămâni: Este anxietatea o
chestiune genetică? Am moş-
tenit-o de la mama, ea era
foarte temătoare? E musai să
vin la un specialist? M-ar aju-
ta dacă aş lua pastile pentru
anxietate? E adevărat că pot
să o iau razna dacă rămân
blocat în această stare? Cu-
noaşteţi oameni care s-au vin-
decat de anxietate? Pot să
rămân cu sechele? 

Aşadar, anxietatea este o
stare intensă de nelinişte, de
nesiguranţă, în care subiectul
aşteaptă să se întâmple ceva
rău, o stare de agitaţie şi de
îngrijorare pe care cel în cau-
ză o trăieşte intens: muşchii
sunt încordaţi, ini-
ma bate cu putere,
respiraţia este în-
greunată sau acce-
lerată, transpiraţia
abundentă, acesta
afirmând: „Nu-mi
pot controla gân-
durile! Mi-e impo-
s i b i l  s ă  m ă
liniştesc! Nu ştiu
cum voi face faţă
la şcoală! Oare mă
voi descurca? Va
fi greu, mă va as-
culta? Mă va scoa-
te în faţa clasei să
răspund? Ce între-
bări îmi va pune?
Ce vor comenta
colegii dacă voi

răspunde greşit? Dacă voi
plânge? Mama întârzie acasă,
oare s-a întîmplat ceva? Dacă
a avut un accident! Oare a pă-
ţit ceva, nu-i în regulă cînd în-
târzie? Dacă nu ajunge acasă
până la ora 19.00, sigur se va

certa cu tata? („Dacă se în-
tâmplă… aşa?”, „Dacă pă-
ţ e sc… as ta?” ,  „Aşa  s -a
întâmplat şi atunci când…”,
„Dacă nu reuşesc să...?”), „Nu
vreau să-mi aduc aminte cât
de rău a fost când…”) sau au-
toînvinuiri: („Poate nu m-am
asigurat destul când…”, „Poa-
te era mai bine…”, „Poate tre-
buia să zic …”)” etc.

Anxietatea ne deteriorează
performanţa, putem avea di-
ficultăţi de concentrare, dar
nu este valabil că anxietatea
ne distruge mintea sau vom
înnebuni.

Anxietatea are la bază şi o
componentă genetică, dezvol-
tată şi încurajată de un mediu
care favorizează anxietatea
prin expunerea la factori re-
petaţi de stres, violenţă în fa-
milie, confruntarea cu boli
severe, părinţi supraprotectivi,
părinţi cu probleme de anxie-
tate, care ne conduc felul de
a vedea şi a ne trăi viaţa.

Aşadar, felul în care ne eva-
luăm capabilităţile, cum ne
raportăm la evenimentele din
viaţa noastră, ţelurile pe care
ni le propunem, modul în care
am învăţat să facem faţă stre-
sului, toate acestea influen-
ţează  reacţ i i le  noas t re
emoţionale şi calitatea vieţii. 

Modificând mediul în care
trăim, dar şi propriile gânduri
şi acţiuni, modificăm impac-
tul pe care îl au evenimentele
din viaţa noastră.

În concluzie, păstraţi ideea
că atât prin psihoterapie,
cât şi prin medicamentaţie,
 putem schimba circuitele ce-
lulelor nervoase care memo-
rează dereglări în anxietate,
însă ambele tratamente ac-
ţionează asupra unor circuite
cerebrale distincte.

Vă recomand un psiholog
atunci când preţul anxietăţii
depăşeşte competenţa perso-
nală de a acţiona.

O săptămână excelentă!

SĂNĂTATE4

B-dul Alexandru Vlahuţă nr. 61
Telefon/Fax: +40 268 313 199
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E-mail: office@best-optic.ro
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Mobil: +40 733 417 999
E-mail: uranus@best-optic.ro
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Telefon  0745.356.801
camibolocan@gmail.com

Oana Mareş
Optometrist Best Optic Red Răcădău

30 ianuarie – 5 februarie

Când anxietatea ne încurcă viaţa

Cunoscute şi sub denumirea de lentile multifocale,
lentilele progresive oferă o soluţie completă pentru
vederea la orice distanţă, totul într-o singură pereche
de ochelari. În contrast cu lentila bifocală (acea lentilă
vizibil împărţită în două), care are doar două zone de
vedere, una pentru aproape şi una pentru distanţă,
lentila progresivă are ca şi caracteristică schimbarea
graduală a dioptriei, asemeni unui dégradé de culori,
din partea de sus până la cea de jos a lentilei. Prin ur-
mare, purtătorii se bucură de o vedere clară la distanţă,
la aproape, dar şi în fiecare punct între aceste zone.

Cum funcţionează lentilele progresive?
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Tânărul are toate şansele
să primească şi o bursă la
un renumit colegiu de mu-
zică din Londra. 

Dar, pentru a ajunge acolo,
braşoveanul în vârstă de
15 ani are nevoie de bani pen-
tru cazare, drum şi meditaţii.
Toate acestea, pentru a se pu-
tea prezenta la audiţia din ca-
pitala Marii Britanii. Oamenii
de afaceri din Braşov vor să

organizeze la începutul lunii
februarie un eveniment de
strângere de fonduri.

Ioan Octavian Pârlea
(foto) are 15 ani. A început
să cânte la vioară de când
avea 7 ani. În clasa întâi, a
susţinut primul său concert
cu Filarmonica din Braşov.
Hotărât să facă performanţă,
în clasa a 5-a, Octavian s-a
transferat la Colegiul Dinu
Lipatti din Bucureşti, iar ta-

lentul său a fost remarcat la
olimpiadele şi concursurile
naţionale. Cea mai mare rea-
lizare este însă faptul că a fost
invitat la o audiţie în capitala
Regatului Unit. Dacă va trece
cu bine de toate probele, bra-
şoveanul va deveni primul ro-
mân bursier din istoria Purcell
School London. Cazarea, bi-
letele de avion şi meditaţiile
de la Londra îl costă pe Oc-
tavian peste 2.000 de lire,

bani pe care părinţii tânărului
elev i-au împrumutat. Totuşi,
pentru a susţine această per-
formanţă, Rotary Braşov
Kronstadt, în parteneriat cu
Camera de Comerţ şi Indus-
trie, va organiza un concert
caritabil la Opera Braşov. 

Evenimentul va avea loc pe
5 februarie, iar toţi banii
strânşi vor ajunge la familia
lui Ioan Octavian Pîrlea. 

Răzvan Iancu

O treime dintre locuitorii ma-
rilor oraşe din România sunt in-
teresaţi să cumpere, să vândă sau
să închirieze o proprietate. Ma-
joritatea preferă însă locuinţele
nou construite. Analiştii imobiliari
spun că asistăm la o maturizare
a pieţei, iar cumpărătorii au ten-
dinţa să aloce mai mult timp pen-
tru găsirea unei proprietăţi. 

Printre semnele de maturizare
a pieţei se numără scăderea im-
portanţei acordate preţului, în fa-
voarea zonei sau apropierii de
facilităţi, la care se adaugă pre-
ferinţa sporită pentru locuinţele
noi, în detrimentul celor vechi. 

Potrivit unui studiu realizat de
un portal imobiliar, a crescut uşor
şi interesul pentru chirii şi o tem-
perare în privinţa nevoii de cum-

părare. Ponderea celor interesaţi
să cumpere o locuinţă a scăzut
uşor,  de la  55,2% în 2015,  la
53,7% în 2016. Anul trecut, pro-
prietarii dornici să dea spre în-
chiriere o locuinţă reprezentau
9,5% din piaţă, faţă de 11% în
2015. La capitolul criterii de se-
lecţie a unei locuinţe, studiul ara-
tă că în 2016, deşi preţul a rămas
factorul cu cea mai mare greutate,
acesta a fost luat în calcul de
70,5% dintre potenţialii cumpă-
rători, în scădere de la 76,9%. Im-
portanţa amplasamentului unei
proprietăţi a crescut de la 53,7%
la 59,8%. Pe locul al treilea în cla-
samentul priorităţilor se situează
apropierea de utilităţi şi facilităţi
(38,3%, în creştere de la 33,7%).

Andrei Constantin

Piaţa imobiliară din România
dă semne de maturizare

Primăria vrea să construiască
două noi astfel de unităţi, în cele
mai aglomerate cartiere din oraş.
Pentru una dintre creşe există
deja toate documentaţiile nece-
sare, iar construcţia poate înce-
pe, însă pentru cea de a doua
unitate se lucrează la studiul de
fezabilitate. 

„Anul acesta, vom avea pe lis-
ta de investiţii un proiect pentru
studiul de fezabilitate şi con-
struire creşă în cartierul Astra,
lângă fostul Palat al copiilor.
Pentru cea de a doua, încă nu
am identificat locaţia, de aceea
se va găsi pe lista de investiţii

doar partea de studiu de feza-
bilitate şi proiect tehnic. Este
vorba despre zona Coresi – Trac-
torul”, a declarat Mihai Costel,
viceprimar al Municipiului Bra-
şov (PMP). 

La Braşov, ultima creşă a fost
construită în 2013. Momentan,
potrivit autorităţilor locale, sunt
805 locuri  în cele 8 creşe din
oraş. Cele două unităţi ce vor fi
cons truite vor avea o capacitate
de câte 100 de locuri fiecare. Nu-
mai pentru construirea creşei din
cartierul Tractorul vor fi alocate
aproximativ 6 milioane de lei. 

Răzvan Iancu

Braşovul va avea 2 creşe noi
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Un elev din Braşov ar putea ajunge unul
dintre cei mai străluciţi violonişti ai lumii

Toate locaţiile unde au
existat astfel de construcţii
sunt special marcate cu punc-
te de informare. Turiştii pot
afla foarte uşor informaţii
despre respectivele mori. Din
clădirile, odată reprezentative
pentru comunitatea braşovea-
nă în urmă cu câteva secole,
au mai rămas acum doar rui-
nele, care sunt însă foarte bine
puse în valoare. 

Traseul morilor de altădată,
realizat prin proiectul „Cartierul
meu, casa mea – Identitatea ve-
cinătăţii“, porneşte de la Bise-

rica Sfânta Treime, intersecţia
străzilor Pe Tocile şi Egalităţii,
şi merge pe strada Pe Tocile,
străzile Învăţătorilor şi Podu
Creţului, până la Pietrele lui
Solomon. Prezintă astfel toate
punctele de interes turistic şi
istoric din Scheii Braşovului. 

De-a lungul traseului sunt
instalate opt stative din lemn.
Pe faţa stativelor sunt prezen-
tate fotografii ale morilor şi
povestea lor, iar pe spate este
o hartă cu cele trei trasee. In-
formaţiile sunt în limbile ro-
mână, germană, engleză şi

maghiară. Harta poate fi con-
sultată la punctul de informa-
re turistică deschis anul trecut

pe strada Prundului, unde
funcţionează şi „Casa Juni-
lor”.                                R.I.

Sâmbătă şi duminică, în
Braşov şi în Poiana Braşov,
corporatişti din toate marile
oraşe ale ţării au participat la
Winter Corporate Games, cea
mai importantă competiţie de
amatori din acest sezon de iar-
nă. Peste o mie de concurenţi
s-au întrecut la 12 sporturi, de
la schi, snowboard, tir, volei
pe zăpadă şi până la bowling,
biliard şi tenis de masă. 

„Braşovul este un oraş bi-
necuvântat, din punctul meu
de vedere, şi nu e greu să-ţi

dai seama, dacă te uiţi unde
este situat, aveţi Poiana
aproape. Poţi să faci schi,
poţi să şi înoţi, poţi să faci şi
gimnastică. Aerul e mai cu-
rat decât la şes, de unde ve-
nim noi. Până la urmă,
Poiana Braşov este cam sin-
gura staţiune de schi din ţara
asta, să o spunem pe aia
dreaptă”, a declarat Călin
Huidu, organizator Winter
Corporate Games. 

Jocurile de iarnă pentru
corporatişti oferă posibilitatea

fiecăruia de a intra în com-
petiţie. Pot participa angajaţi
ai marilor corporaţii multina-
ţionale, întreprinderi mici şi
mijlocii, ONG-uri, asociaţii
şi chiar reprezentanţi ai insti-
tuţiilor statului. 

„Braşovul este un oraş
fantastic, cu oameni priete-
noşi. Această competiţie, Jo-
curile de iarnă pentru
corporatişti, este cu totul alt -
ceva, aici în Braşov, decât
jocurile de vară. Este o com-
petiţie orientată mai mult

spre familie, oamenii vin cu
familia, cu copiii. Este foarte
uşor să faci afaceri aici, cu
tot suportul Primăriei şi al
celorlalţi colaboratori din
Braşov”, a declarat Martin
Verhagen, preşedinte Winter
Corporate Games. 

Festivitatea de premiere a
avut loc duminică. Învingă-
torii vor putea reprezenta Ro-
mânia la concursul mondial
ce se va desfăşura în Houston,
Statele Unite ale Americii. 

Răzvan Iancu

Jocurile de iarnă ale corporatiştilor
din România, în Poiana Braşov

Morile din Scheii Braşovului au devenit
puncte de atracţie turistică

Un focar de gripă aviară a
fost depistat în judeţul Bra-
şov, în apropiere de localita-
tea Ucea de Jos. Pe 18
ianuarie, autorităţile au soli-
citat analize pentru o gâscă
ce a fost găsită moartă lângă
lacul de acumulare Arpaş.
„Avem confirmat un focar

de gripă aviară H5N8, este
vorba despre confirmarea
laboratorului naţional de re-
ferinţă. Boala nu evoluează
în ferme comerciale, nu
vrem să se creeze panică şi
nici isterie”, a declarat Dorin
Enache (foto) – director
DSVSA Braşov. 

Pe 18 ianuarie, medi-
cul veterinar din Ucea a
cerut să se efectueze ur-
gent analizele unei gâşte
moarte găsite într-o ex-
ploataţie non-profesio -
nală situată în afara
localităţii Ucea de Jos. În
urma examenului de laborator

efectuat o zi mai târziu a re-
ieşit că pasărea era infectată

cu virusul H5N8. „Este un
focar gestionat profesio-
nal de către reprezentanţii
Direcţiei Sanitar Veteri-
nare şi pentru Siguranţa
Alimentelor Braşov. În
acest moment, corelaţia se
face cu păsările care se
cuibăresc în acea zonă.
Discutăm de o zona apro-

piată râului Olt. Este vorba
despre lacul de acumulare

Arpaş”, a mai adăugat Dorin
Enache. 

În zona în care a fost găsită
pasărea bolnavă mai aveau
cuibul 67 de raţe, gâşte, păuni
şi găini, păsări ce aparţineau
proprietarului lacului din
zonă. Toate au fost sacrificate,
pentru a stopa răspândirea bo-
lii. Proprietarul păsărilor va
primi despăgubiri de la stat. 

Paula Păduraru

Gripă aviară la Ucea de Jos
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În locaţia respectivă nu
se mai depozitează gu-
noaie de aproape 17 ani,
iar  acum autorităţi le
sunt obligate să închidă
definitiv rampa. Proce-
dura este însă destul de
complicată şi de durată. 

„La începutul lunii fe-
bruarie va fi finalizat studiul
privind închiderea acelei
rampe de depozitare a deşe -
urilor industriale, după care,
în funcţie de rezultat, vom
scoate la licitaţie lucrările
de închidere a ei, astfel încât
să ne încadrăm în termenele
prevăzute de lege”, a declarat
pentru BraşovTV  Sorin Toar-
cea, purtător de cuvânt al Pri-
măriei Braşov. 

În luna decembrie 2016
municipalitatea a făcut un
prim pas pentru ecologizarea
depozitului de deşeuri. A
atribuit, în urma unei licitaţii,
contractul pentru elaborarea
documentaţiei tehnice afe-

rente închiderii rampei.
Aceasta include un studiu de
fezabilitate, soluţiile de în-
chidere a rampei, dar şi ca-
ietele de sarcini pentru
viitoarele lucrări în valoare
de 95.000 de lei, fără TVA.

Rampa de gunoi din Triaj a
fost folosită de marile uzine
braşovene. Aici erau depo-
zitate deşeurile industriale
provenite de la întreprinde-
rile Tractorul şi Rulmentul. 

Răzvan Iancu

Subiectul graţierii a pus pe jar
societatea civilă, în ultima perioadă.
Discuţiile au tot evoluat, însă par-
lamentarii social democraţi sunt de
părere că ceea ce se întâmplă este
un lucru firesc. Lansarea propunerii
în dezbatere publică va duce, cu si-
guranţă, la modificarea proiectului. 

„În urmă cu două săptămâni vă
spuneam, în momentul declanşării
acestui conflict social, că a fost un
lucru bun doar că s-a comunicat
foarte prost. Revin la această afir-
maţie şi spun că în urma acestei

afişări în dezbatere publică, lucru-
rile s-au mai lămurit şi din punct
de vedere tehnic. Au mai intervenit
şi câteva instituţii care au ceva de
spus despre acest lucru”, a declarat
Viorel Chiriac (foto), deputat PSD.
Deputatul social democrat consi-
deră că este bine că lucrurile au
evoluat în acest sens. Ceea ce s-a
pus în dezbatere publică este doar
o propunere, ce ar putea suferi mo-
dificări. Deocamdată nu se discută
despre o formă finală a acestei legi. 

Răzvan Iancu

Omul de afaceri chilian Rafael
Garay rămâne încă 30 de zile în
arest preventiv. Decizia a fost luată
de Magistraţii Curţii de Apel Bra-
şov, care au menţinut pentru încă
o lună măsura provizorie, în vede-
rea extrădării omului de afaceri
chilian Rafael Garay, acuzat de de-
turnare de fonduri. 

Vizibil afectat, slăbit şi îngându-
rat, Rafael Garay nu a scos niciun
cuvânt în faţa jurnaliştilor. Cele
aproape 30 de zile petrecute în arest
preventiv l-au marcat pe economis-
tul chilian. Acest lucru l-au observat
cel mai bine corespondenţii celor
mai importante televiziuni din ţara
sud americană. La Curtea de Apel
din Braşov a ajuns şi consulul Repu-
blicii Chile la Bucureşti. El a fost cel
care a intermediat negocierile legate
de extrădare, între România şi Chile. 

Magistraţii Curţii de Apel Braşov
au decis ca omul de afaceri chilian
să rămână în arest preventiv şi în
următoarele 30 de zile. Avocatul lui
Rafael Garay a depus contestaţie în
sala de judecată, imediat după pro-
nunţarea magistraţilor. Contestaţia
se va judeca însă la Înalta Curte de
Casaţie şi Justiţie. 

Rafael Garay este cercetat pentru
ca ar fi fugit cu banii depuşi într-
un fond de investiţii, de mai mulţi
oameni de afaceri. Prejudiciul este
de ordinul milioanelor de euro,
spun anchetatorii de peste ocean.
Pe 17 februarie 2017 va fi ziua de-
cisivă, care va schimba soarta eco-
nomistului. Atunci, aceeaşi instanţă
din Braşov va trebui să hotărască
dacă Rafael Garay va fi sau nu ex-
trădat în Chile. 

Andrei Constantin

.com

Elevii din Braşov au fost
chemaţi la şcoală sâmbăta tre-
cută pentru a recupera orele
pierdute pe 23 ianuarie,
atunci când a fost zi liberă de-
cretată de Guvern. Inspecto-
ratul Şcolar Judeţean Braşov
a fost anunţat de conducerile
unităţilor de învăţământ că în
weekend se vor face ore. 

Majoritatea unităţilor de în-
văţământ din Braşov au decis
să recupereze orele pierdute,
sâmbătă 28 ianuarie. Elevii au

fost chemaţi la şcoală, iar ac-
tivitatea s-a desfăşurat exact
ca într-o zi obişnuită din cur-
sul săptămânii. „Soluţia a fost
decisă la nivelul consiliilor
de administraţie din unităţile
şcolare, ne-a fost şi nouă co-
municată. Sâmbătă a fost zi
normală de lucru”, a declarat
Ariana Bucur (foto), inspec-
tor general ISJ Braşov. Unii
părinţi au fost anunţaţi prin
SMS că elevii vor merge la
şcoală sâmbătă. Elevii care nu

au fost sâmbătă la şcoală au
fost trecuţi absenţi. Cursurile
de luni, 23 ianuarie, zi decla-

rată liberă, trebuiau recuperate
obligatoriu până la sfârşitul lu-
nii ianuarie. >>>>>R.I.

Cine a lipsit s-a ales cu absenţă 

Rampa de deşeuri industriale
din Triaj trebuie închisă definitiv

Dezbatere publică 
pe tema graţierii

Record în Poiana Braşov!
Rafael Garay rămâne 
în arest preventiv

Un bărbat în vârstă de 39 de ani,
din Braşov, a fost prins în flagrant
de poliţiştii Serviciului Arme în timp
ce împuşca, fără autorizaţie, potâr-
nichi. Până să fie capturat de poliţişti,
inculpatul împuşcase 3 păsări pe te-
renul fondului cinegetic din comuna
Zizin şi intenţiona să le transporte
cu o maşină condusă de un alt bărbat,
de 34 de ani, care avea şi el armă de
vânătoare. Atât arma şoferului, cât
şi cea a inculpatului, dar şi 18 cartuşe

cu glonţ sau proiectil unic au fost ri-
dicate de poliţişti, iar cele 3 păsări
împuşcate au fost trimise la D.S.V.,
pentru stabilirea cauzei morţii. 

Pe numele bărbatului prins în
flagrant s-a întocmit dosar penal
sub aspectul săvârşirii infracţiunii
de braconaj. Inculpatul beneficiază
de prezumţia de nevinovăţie până
când magistraţii vor emite sentinţe
definitive. 

Amelia Vulcu

Braconaj la Braşov

Elevii din Braşov au fost sâmbătă la şcoală

10 februarie este termenul
limită până la care se pot de-
pune cererile pentru finanţa-
rea proiectelor culturale la
Braşov. Bugetul asigurat de
municipalitate este de 2 mi-

lioane de lei. Aceşti bani vor
fi alocaţi exclusiv acestor pro-
iecte propuse. Celelalte eve-
nimente devenite deja tradiţie
pentru Braşov au finanţarea
alocată şi va fi inclusă în pro-

iectul de buget pe anul 2017. 
„În momentul în care am

transmis mesajul în mod pu-
blic, bani mai mulţi pentru
cultură, m-am referit la fap-
tul că vor fi oferiţi bani pe

toate liniile şi tot ceea ce în-
seamnă sprijinul comunităţii
în activitatea culturală”, a
explicat Mihai Costel, vice-
primar al Municipiului Braşov. 

Răzvan Iancu

Termen limită pentru depunerea 
cererilor de finanţare a proiectelor culturale 

Peste un milion de tre-
ceri au fost înregistrate la
turnicheţii instalaţiilor de
transport pe cablu. Toate,
în mai puţin de 2 luni, cât
a trecut de la deschiderea
oficială a sezonului de
schi 2016-2017. 

Ziua care a adus cei
mai mulţi turişti la schi
în Poiana Braşov a fost
22 ianuarie. S-au înregis-
trat 41.297 de treceri pe
la turnicheţi. În total, în
ultima minivacanţă, ad-

ministratorii pârtiilor au
contorizat peste 177.000
de urcări în Masivul Pos-
tăvaru. 

Condiţiile meteorolo-
gice şi aparatura de pro-
ducere a zăpezii artificiale
au făcut din sezonul de
schi 2016-2017 cel mai
reuşit de până acum. Din
8 decembrie 2016 şi până
pe 24 ianuarie, au fost în-
registrate 1.029.105 tre-
ceri pe la turnicheţi. 

Paula Păduraru
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Alpinistul braşovean Erik
Gulacsi a cucerit vârful
Aconcagua din Argentina,
aflat la 6.962 de metri alti-
tudine. După o ascensiune
de 12 ore, Erik a devenit cel
mai tânăr alpinist din Eu-
ropa care a reuşit să ajungă
pe vârful  Aconcagua. 

Puştiul în vârstă de 12 ani
a pornit împreună cu tatăl său,
la ora 3 dimineaţa, de la o al-
titudine de 5.970 de metri.
După 12 ore, în care a parcurs
o diferenţă de nivel de 1.000
de metri, proaspătul record -
man european a ajuns în vârf.
Ascensiunea a fost una difi-
cilă, din pricina condiţiilor
meteorologice: vântul a bătut

pe creste cu rafale de peste
70 de kilometri pe oră, iar
temperaturile au scăzut sub
minus 20 de grade. 

„Este o nouă provocare pe
care am dus-o la bun sfârşit!
Sunt mândru că am reuşit să
escaladez cel mai înalt mun-
te din afara Asiei. Priveliştea
de la aproape 7000 de metri
te lasă fără cuvinte şi în acele
momente uiţi de oboseală şi
de efortul depus. Fiind cel
mai tânăr alpinist din grup,
pot spune că m-am simţit
răsfăţat de cei care m-au în-
soţit”, a spus Erik Gulacsi. 

Alpinistul braşovean va
ajunge în ţară miercuri, 1 fe-
bruarie. 

Paula Păduraru

Record: alpinistul braşovean
Erik Gulacsi a cucerit vârful Aconcagua

Ca lider al grupului PNL din
Consiliul Local, pot să spun
că ne-am fixat un plan ambi-
ţios de activitate pentru anul
2017. Agenda consilierilor se
structurează pe două principii
de bază: în primul rând susţi-
nerea proiectelor primarului
George Scripcaru, proiecte
care se încadrează în SIDU –
Strategia Integrată de Dezvol-
tare Urbană, aprobată de către
Consiliul Local şi care este un
proiect care vizează dezvolta-
rea Braşovului în concordanţă
cu Strategia Europa 2020 şi
care se fundamentează pe atra-
gerea de fonduri europene
pentru marile proiecte ale mu-
nicipiului Braşov. Cel de-al
doilea principiu – la fel de im-
portant ca şi cel anterior enun-
ţat – se referă la continuarea
parteneriatului cu cetăţenii
Braşovului, activitatea consi-

lierilor de cartier, care presu-
pune permanenta legătură cu
cetăţenii, în vederea rezolvării
problemelor curente care apar
şi care trebuie rezolvate, fiind
de asemenea o prioritate. Din
această perspectivă, până la fi-
nalul lunii februarie, fiecare
consilier de cartier – în urma
întâlnirilor cu reprezentanţii
asociaţiilor de proprietari, cu
cetăţenii din cartierele aron-
date, va trebui să realizeze o
agendă de probleme care vor
trebui rezolvate în cursul aces-
tui an în fiecare cartier. Aceas-
tă categorie se referă la
problemele curente, care pot
fi rezolvate din bugetul local
şi care au menirea să asigure
confortul cetăţenilor braşovu-
lui în cartierele în care locu-
iesc. Vorbim de acele categorii
de lucrări care vizează repa-
raţii curente, întreţinere zone

verzi, a zonelor pietonale sau
ale drumurilor, reparaţiile cu-
rente la infrastructură, etc.

Pe un alt plan, grupul con-
silierilor PNL va sprijinii pro-
iectele deja demarate sau care
vor fi demarate prin interme-
diul fondurilor europene şi
care sunt cuprinse în Strategia
Integrată de Dezvoltare Urba-
nă, proiect iniţiat şi susţinut de
către dl. Primar George Scrip-
caru. Astfel, avem în vedere
proiectele importante de dez-
voltare a infrastructurii urbane
cum ar fi: 
• Reparaţie capitală a Gării

CFR din Braşov;
• Amenajarea de spaţii de

parcare publică în afara ca-
rosabilului, cu scopul de a
elibera spaţiul străzii pentru
alte utilizări, cum ar fi benzi
pentru autobuz, trotuare/pis-
te pentru biciclete etc.;

• Continuarea proiectelor de
dezvoltare începute de către
Primăria Municipiului Bra-
şov pentru continuarea dez-
voltării învăţământului dual,
al şcolilor profesionale, în
parteneriat cu mediul de afa-
ceri, proiect prin care agenţii
economici să beneficieze de
forţă de muncă bine califi-
cată după modelul Şcolii
Profesionale „Kronstadt” şi
şcoala profesională inaugu-
rată de către primarul Ge-
orge Scripcaru anul trecut
la Colegiul Tehnic „Transil-
vania” şi care pregăteşte per-
sonal pentru industria
aeronautică braşoveană;

• Continuarea programului de
dezvoltare de creşe care se
confruntă astăzi cu cereri
din ce în ce mai crescute,
precum şi menţinerea pro-
gramului de reabilitare şi re-

paraţii ale grădiniţelor şi
unităţilor şcolare;

• Amenajarea unor trasee de
mountain-bike şi crearea
centrelor de bike-sharing:
extinderea sistemului de în-
chiriere de biciclete existent
în oraş pentru a include Uni-
versitatea, Spitalul, Gara,
Autogara, zonele mari co-
merciale şi industriale/de
business şi zonele din apro-
pierea ariilor rezidenţiale de
mari dimensiuni;

• Înfiinţarea pieţei produselor
agricole destinate exclusiv
producătorilor locali, în spe-
cial ale producătorilor din
judeţul Braşov.
Toate acestea sunt doar câ-

teva dintre priorităţile noastre,
ale grupului PNL din Consiliul
Local. 

Pe lângă aceste proiecte,
mai sunt şi foarte multe altele

care sunt în diferite faze de
elaborare sau de finalizare a
documentaţiilor tehnice, pro-
iecte care sunt o garanţie pen-
tru braşoveni din perspectiva
angajamentului nostru, acela
că DEZVOLTAREA BRA-
ŞOVULUI CONTINUĂ...

Adrian Oprică 
lider grup 

consilieri locali PNL

Acum, pe timp de iarnă,
cascadele din Canionul
7 Scări au îngheţat, iar pei-
sajul este de vis, mai ales
pentru turiştii dispuşi să
urce până la defileul săpat
în calcar. Priviţi imagini
spectaculoase cu palatul
de cleştar dintre stânci!
Aşa arată pe timp de ger
Canionul Şapte Scări. 

Dacă vara, la picior, ajungi
aici în doar o jumătate de oră,
iarna, durata traseului se du-
blează. Aşadar, vă îmbrăcaţi

bine din cap până în picioare,
vă luaţi aparatul foto cu ba-
teriile încărcate şi porniţi la
drum pe poteca ce şerpuieşte
prin pădure. După o oră de

mers, în faţa ochilor ţi se des-
chide… palatul de cleştar care
iarnă de iarnă are altă culoare. 

„În funcţie de starea vre-
mii din toamnă, există o anu-

mită algă pe stâncă şi aceas-
ta capătă diferite culori. Iar
după ce se formează gheaţa,
lumina se reflectă în culoa-
rea respectivă. Anul trecut,

gheaţa din canion a fost au-
rie, iar acuma este un tur-
coaz deschis”, ne-a spus
Cristi Popa – şef Canion
7 Scări. 

Şi chiar dacă totul în jurul
nostru este o mare de alb şi
de gheaţă..., gerul îţi dăruieşte
şi micile atenţii
pe care nu le poţi
lua acasă, ce-i
drept! Orice ar-
tist ar fi invidios
pe natură – scul-
ptorul în gheaţă
care scoate la

iveală operele de artă îmbră-
cate în ţurţuri care depăşesc
opt metri înălţime. Pe timpul
iernii, Canionul 7 Scări este
deschis doar în weekend-uri,
între orele 10:00-17:00. 

Paula Păduraru 
& Răzvan Ţirea

Natura şi gerul fac din nou minuni la Braşov!
Cascadele din Canionul 7 Scări au îngheţat, iar peisajul este de vis

2017 – un an plin de provocări pentru consilierii locali PNL



APARTAMENTE 2 CAMERE
⚫ Vând garsonieră confort 1,
cartierul Tractorul vis-a-vis de
LIDL, separare de gaz şi apă,

dotată cu centrală termică pro-
prie, gresie, faianţă, parchet
clasic, semidecomandată, etaj
9, preţ 26.000 euro. Telefon:
0747.771.523

APARTAMENTE 2 CAMERE
⚫ Vând apartament cu 2 came-
re Tractorul zona Mall Coresi,
în bloc construcţie nouă, deco-
mandat, confort 1, cu toate do-
tările moderne gresie, faianţă,
parchet, geam termopan, cen-
trală termică proprie, preţ
35.000 euro. Tel: 0747.771.523

APARTAMENTE 3 CAMERE
⚫ OFERTĂ!!! Vând aparta-
ment 3 camere confort 1, car-
tierul Scriitorilor, decomandat,
spaţios cu 2 băi, situate la par-
ter înalt, foarte călduros, dis-
pune de spaţii anexe cămară,
debara, are separare de gaz şi
apă, blocul este izolat termic,
necesită îmbunătăţiri, preţ
51.500 euro negociabil. Tele-
fon: 0731.833.260
⚫ Vând un apartament cu 3 ca-
mere, zona Griviţei str M. cel
Bătrân în bloc reabilitat termic,
etaj intermediar 2/8, structura
semidecomandată, spaţios,
având o bucătărie mare şi bal-
con închis în cornier. Aparta-

mentul este liber la vânzare şi
ca îmbunătăţiri regăsim gea-
muri din termopan parţial, cen-
trală termică proprie, gresie,
faianţă parchet. Preţ 53.000
euro. Telefon: 0731.833.260
⚫ Vând apartament 3 camere
confort 1, Cartierul Bartolo-
meu, structură decomandată,
etaj intermediar 2/4, cu toate
îmbunătăţirile gresie, faianţă,
parchet, termopan, balcon lung
închis în termopan, uşă meta-
lică la intrare, uşi noi la inte-
rior, izolaţie termică exterioară
a blocului, preţ 48.000 euro
uşor  negociabi l .  Telefon :
0747.771.523 
⚫ Vând apartament în casă
zona Blumăna str. Nicopole,
situat la parter cu încă doi ve-
cini în curte, dispune de pod
şi boxă de beci. Apartamentul
are o structură semi-decoman-
dată, suprafaţă 75 mp, dispune
de 3 camere, baie, bucătărie,
hol, 2 debarale, are toate sepa-
rările de utilităţi, necesită îm-
bunătăţiri, preţ 48.000 euro.
Telefon: 0731.833.260

CASE
⚫ Vând vilă construcţie nouă
în Tărlungeni, dispusă pe par-
ter + mansardă. La parter: li-
ving, bucătărie, baie, birou; iar
la mansardă sunt 2 dormitoare,
baie şi balcon. Casa dispune de

încălzire cu centrală pe lemne,
curent, apă, fosă septică. Con-
strucţia este pe grinzi de lemn,
(nu este OSB cum se practică),
foarte călduroasă, iar zona este
liniştită. Preţ 48.500 euro ne-
gociabil. POSIBILITATE DE
RATE. Telefon: 0747.771.523

TERENURI
⚫ Vând terenuri pentru case, cer-
tificat de urbanism şi 2 grădini
în Braşov, Calea Feldioarei vis-
a-vis de Oligopol. Telefon:
0747.087.641

ÎNCHIRIERI GARSONIERE 
⚫ Ofer spre închiriere garso-
nieră în Avantgarden-Bartolo-

meu apropiere de BILLA,
bloc nou, recent dat în folo-
sinţă, etaj intermediar 4/8,
confort 1, balcon, dispune de
toate dotările gresie, faianţă,
parchet, termopan, centrală
termică proprie şi este nemo-
bilată. Preţ 185 euro uşor ne-
gociabil. Relaţii la telefon:
0741.059.397

ÎNCHIRIERI APARTAMENTE
⚫ Închiriez (ofer) apartament
confort 1, decomandat, Triaj
în bloc tip vilă situat la etajul
1/2, recent amenajat, COM-
PLET MOBILAT ŞI UTI-
LAT, dotat cu centrală termică
proprie, gresie, faianţă, parchet
de esenţă nobilă, termopan,
blocul este din cărămidă, foar-
te călduros, instalaţii sanitare
şi electrice noi, amenajările
sunt de cea mai bună calitate,
zona este foarte liniştită, se
oferă şi loc de parcare. Preţ
295 euro/lună negociabil.
 Telefon: 0731.833.260

telefon: 0368.005.829
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Imobiliare

Închiriez spaţiu pentru clinică sau salon, cu parcare,
lângă pădure, în cartierul Dârste din Braşov, 250 mp. 

Telefon: 0765 250 760

30 ianuarie – 5 februarie 2017

Închiriez
apartament

în regim
hotelier,

50€/noapte 
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Vrei să îţi renovezi casa?
Noi te putem ajuta

Contactează-ne şi venim
în ajutorul tău. 

Executăm lucrări de
interior de cea mai

bună calitate. 
Cartea noastra de vizită
este calitatea manoperei

pe care o oferim!

telefon: 0755.766.707
laxericonsulting@yahoo.com

CV-urile se vor depune la sediul societăţii, 
din strada Calea Feldioarei nr. 75E, Braşov

Şoferi profesionişti
autocamion, maşini

de mare tonaj

® S.C. CONSAL S.R.L.,
cu sediul în Braşov, 

Calea Feldioarei, nr. 75E

angajează:

Relaţii la
telefon:

0765.250.760



⚫ SC Rosenau SRL – service
auto cu sediul în Râşnov – caută
pentru angajare mecanic auto.
Se ofera salariu atractiv şi con-
diţii de muncă decente.  Telefon:
0730.333.377

⚫ Execut curăţenie case, apar-
tamente, scări de bloc, caut agen-
te de curăţenie fete şi femei
serioase, dar şi meseriaşi în con-
strucţii. Telefon: 0735.768.064
⚫ Particular, execut zugrăveli,
reparaţii, izolaţie case, parchet,
faianţă, gresie, glet, electrice, sa-
nitare. Telefon: 0721.468.578
⚫ Particular, execut zugrăveli,
reparaţii, izolaţie case, parchet,
faianţă, gresie, glet, electrice, sa-
nitare. Telefon: 0721.468.578
⚫ Execut jaluzele exterioare din
mase plastice 50 lei/mp, jaluzele
de aluminiu 60 euro/ mp, plase
de ţânţari, perdele verticale,
uşi pliante, lambriuri.  Telefon:
0743.161.249 sau 0744.505.149
⚫ La  ATELIERUL DE  REPA-
RAŢII  reparăm TOT ce se bagă
în priză, prestăm servicii de diag-
nosticare şi reparaţii ale echipa-
mentelor de tip electrocasnic
(FRIGIDERE, MAŞINI DE
SPĂLAT, cuptoare microunde,
aspiratoare, etc), pentru persone
fizice şi societăţi comerciale. Te-
lefon: 0268.708.946, mobil:
0758.107.102.  Ne găsiţi pe Str.
Aurel Vlaicu nr. 4 (colţ cu Bd.
Griviţei) în curte cu magazinul
„Bazar”.

⚫ Vând cărucior pentru handi-
cap, redresor auto 12-24 V,
menghină, chiuvetă baie/bucă-
tărie, circular tăiat lemne şi fier,
cauciucuri DACIA şi OLTCIT,
congelator 5 sertare. Telefon:
0728.375.540

⚫ La Magazinul BAZAR con-
tinuă sezonul REDUCE -
RILOR!! Maşini de spălat,
combine frigorifice, uscătoare
rufe, frigidere second hand im-
port Germania, găseşti acum cu
REDUCERE până la 20% la
magazinul BAZAR de pe str.
Aurel Vlaicu nr. 4, Braşov
 (intersecţia cu Griviţei, lângă
 Synevo). VĂ AŞTEPTĂM cu o
diversitate mare de produse!!!

⚫ Domn proaspăt pensionar, fără
obligaţii, caut o doamnă pentru
căsătorie. Telefon: 0728.375.540
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Cursuri

Angajări

Servicii

BRIDGE GUARD GROUP

Relaţii suplimentare se pot
obţine la: 0268.328.662

H AGENŢI DE PAZĂ 
H AGENŢI DE INTERVENŢIE

în condiţiile legii 333/2003
H ELECTRICIENI

Echipa FlorideLux
Braşov caută un 
ajutor florist.

Persoanele interesate
pot trimite CV pe
adresa de e-mail

brasov@floridelux.ro
Detalii suplimentare la nr. de telefon: 

0751 088 115

Angajează:

BRIDGE GUARD GROUP

Relaţii la telefon:
0268.328.662

AGENŢI
SECURITATE

Organizează cursuri
pentru următoarea

calificare:

Diverse

Societatea Meding SRL
angajează specialişti pentru

următoarele posturi:

Se oferă: maşină de serviciu şi pachet salarial atractiv
(salariu de bază + comision + bonuri de masă).

• specialist (inginer/ tehnician) pentru întreţinere
echipamente de printare / copiatoare

• specialist (inginer/ tehnician) pentru execuţie şi întreţinere
sisteme de securitate (alarmare şi supraveghere)

• consultant de vânzări (calculatoare, echipamente
periferice, sisteme fiscale şi sisteme de securitate).

Trimite CV-ul pe adresa adrian.maxim@meding.ro sau adu-l
la sediul companiei noastre, str. Alexandru Ioan Cuza nr. 6, ap. 2.

Telefon & fax: 0268.411.912

Matrimoniale

Electrocasnice

ANGAJĂM
muncitor necalificat (calificat),

posesor permis de conducere
cat. B, în domeniul

tâmplăriei din
aluminiu, pereţi

cortină şi
faţade ventilate

Telefon: 0755.044.315
office@companiasigma.ro
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Elevii lui Ţălnar trag din
greu la cele trei antrena-
mente zilnice. Tehnicianul
braşovenilor aşteaptă în-
tăriri în cantonament şi îşi
doreşte şi un stagiu de
pregătire extern în care să
poată face câteva jocuri
amicale. Galben-negrii
vor încheia cantonamen-
tul joi dimineaţa.

La ora 7.30 dimineaţa,
stegarii erau gata echipaţi
pentru a pleca la primul an-
trenament al zilei. După o
dezmorţire scurtă, Grigorie
şi compania au pornit la aler-
gat prin păduri. După ce au
parcurs aproape zece kilo-
metri, stegarii s-au întors la
hotel. Galben-negrii au ieşit
din nou la alergări la ora
11.30, după care după masa
de prânz şi odihnă, au avut
programată o şedinţă de pre-
gătire în sala de forţă. 

„E o perioadă grea, de
acumulări, dar băieţii au
răspuns bine la antrena-
mente. Această pregătire ne
va fi foarte utilă în timpul
campionatului”, a declarat
pentru BraşovTv.com, teh-
nicianul galben-negrilor
Cornel Ţălnar. 

N’Doye aşteptat
sub Tâmpa

Antrenorul ste-
garilor aşteaptă
întăriri în acest
cantonament .
Unul dintre ju -
cătorii doriţi cu
 insistenţă la FC
Braşov este s e -
n e g a l e z u l
O u s m a n e
N’Doye. 

„Îmi doresc
foarte mult ca
O u s m a n e
N’Doye să ajun-
gă la FC Braşov.
Am vorbit cu el şi după ce
îşi va rezolva problema cu
viza va ajunge la Braşov.
Sunt sigur că aducerea lui
ar însemna cel puţin încă
1000 de oameni în tribune
la fiecare meci. Este un ju-
cător cu priză la public şi
este un fotbalist care dă totul
pentru echipa sa. Mai îmi
doresc şi alţi trei jucători cu
experienţă care să crească
valoarea lotului. Am vorbit
cu Ana Maria Prodan şi
mi-a promis că mă va ajuta
cu trei jucători care au evo-
luat în Liga I. Îmi doresc un
fundaş, un atacant şi un mij-

locaş”, a mai spus Cornel
Ţălnar. 

Stegarii au dat 13 goluri
Stegarii au dat 13 goluri în

primul meci disputat în 2017.
FC Braşov a învins cu scorul
de 13-0 (7-0) formaţia CS
Vulcan, lidera ligii a cincea
din judeţul Braşov.  Pentru
galben-negrii au marcat Istrati
şi Tripşa câte trei goluri, Iu-
lian Popa două goluri şi Bă-
jan, Răchişan, Manole,
Grigorie şi Stan câte o reuşită
fiecare. Pentru FC Braşov în
prima repriză au evoluat:
Căucă – Băjan, Poverlovici,

Şerban, Stan – Manole,
I. Popa, P. Iacob (Tripşa 35’),
Goge – Grigorie – Istrati. 

În partea secundă, Cornel
Ţălnar a trimis în teren urmă-
toarea formulă de echipă:
 Ignat – Cristil, Ciobanu, Po-
verlovici, Stan – Vagner, I.
Popa (Manole 65’), Tripşa,
Răchişan – Grigorie (Băjan
72’) –  Istrati. În jocul de la
Vulcan, Cornel Ţălnar i-a me-
najat pe Vlad Munteanu, Flo-
rin Iacob şi Sabrin Sburlea,
care au acuzat accidentări
uşoare. Paul Iacob a suferit
o întindere şi a fost schimbat
înainte de pauză.  

Greu la antrenamente
Fotbaliştii de la FC Braşov au parte de un program spartan
în Poiana Braşov

pagină realizată de Răzvan Ţirea 

Echipa de volei feminin a Clu-
bului Sportiv Transilvania Braşov
a făcut un meci mare contra celei
mai bune echipe din seria est a
Diviziei A2. 

Fetele pregătite de Răzvan Pă-
tran au pierdut meciul cu scorul
de 2-3(21-25, 25-14, 25-21, 14-
25, 12-15), dar au dat o replică
extrem de serioasă formaţiei care
până la acest meci pierduse doar

şase seturi. Într-o atmosferă de
meci mare, în faţa unei săli um-
plute până la refuz, „Wild Cats”
au condus cu 2-1 la seturi şi au
fost foarte aproape de surpriză.
Punctul obţinut în acest joc şi vic-
toria cu 3-1 din runda precedentă
de la Focşani, asigură formaţiei
braşovene poziţia a doua în seria
est şi calificarea în etapa a doua
a play-off-ului. 

Au luat un punct cu Rapidul

Trei jucătoare de la Olimpia CSU
Braşov au fost selecţionate pentru
All Star Game-ul baschetului fe-
minin românesc. Ele vor fi antre-
nate în meciul spectacol ce va
avea loc la Sfântu Gheorghe pe
12 februarie 2017, de Dan Calan-
cea şi de Zoran Mikes de la Sfântu
Gheorghe. 

Cele trei „olimpice” care vor
juca în selecţionata  Sudului sunt
Biljana Pesovic, Dora Ardelean şi
Alina Crăciun. Din selecţionata
Sudului mai fac parte şase jucă-
toare de la campioana en-titre
Sepsi Sfântu Gheorghe, două de
la CSM Târgovişte şi o jucătoare
de la Phoenix Galaţi.

Trei „olimpice” 
la All Star Game

Corona Wolves Braşov  a învins
fără probleme formaţia Progym
Gheorghieni într-un meci ce a
contat pentru Campionatul Na-
ţional. Trupa condusă de Martin
Lacroix s-a impus cu scorul de 9-3
(2-2, 4-1, 3-0).  

Pentru „lupi” au marcat McDo-
nald şi Gliga de două ori, Richard
Filip, Klempa, Molnar şi Gergo
Biro. Corona a strâns 67 de puncte

în clasamentul Ligii Naţionale de
hochei pe gheaţă şi ocupă prima
poziţie în clasament. 

Pentru McDonald şi compania
urmează ultimele două jocuri din
Liga Mol, decisive pentru ocupa-
rea poziţiei a patra la finalul se-
zonului regulat. „Lupii” primesc
astăzi vizita formaţiei HK Belgrad,
iar joi vor da piept cu maghiarii
de la Debrecen. 

„Lupii” şi-au arătat colţii

Olimpia CSU Braşov a fost în-
vinsă în penultimul joc al sezo-
nului regulat al Ligii Naţionale de
baschet feminin. Fetele antrenate
de Dan Calancea, Nenad Marin-
kovic şi Miruna Crasnic au pierdut
jocul de la Alexandria cu scorul
de 72-65 (19-20, 19-11, 14-20,
20-14). În meciul de la Alexandria,
MVP-ul partidei a fost Biljana Pe-
sovic care a încheiat meciul cu 21
de puncte înscrise, 7 recuperări,
5 pase decisive şi 2 intercepţii. 

Pentru Olimpia au mai marcat:
Webb – 16 puncte, Higgins, care
a terminat în double-double cu
14 puncte marcate şi 12 recupe-
rări,  Ruxi Chiş – 4 puncte, Alina
Crăciun şi Ioana Ghizilă câte 3
puncte şi Maria ferariu şi Dora Ar-
delean câte 2 puncte fiecare. 

Olimpia este în continuare pe
poziţia secundă în clasament şi
în ultima etapă a sezonului regu-
lat, Pesovic şi compania primesc
vizita formaţiei CSM Târgovişte.

Înfrângere sub panou

Probleme mari pentru
Olimpia CSU Braşov. În
minutul trei al jocului de
la Alexandria, Michaela
Houser (foto) s-a acci-
dentat şi va fi indispo-
nibilă timp de o lună. 

Una dintre cele mai
în formă jucătoare din
campionat s-a acciden-
tat la mâna stângă, a
fost transportată la spi-
tal şi medicii au consta-
t a t  c ă  a r e  u n  d e g e t
rupt. Doctorii i-au pus
mâna în gips şi K.K. e
obl igată  să- l  poarte
timp de o lună. 

.com

Echipa de volei a
CS Transilvania s-a re-
branduit. Mai marii
clubului, împreună cu
a n trenorii şi jucătoa-
rele au hotărât  ca
echipa să aibă un logo
distinct. 

Voleibalistele de sub
Tâmpa au ca logo o
 pisică sălbatică, iar
echipa se numeşte
Transilvania „Wild
Cats” Bra-
şov. 

„ A u  fo s t  m a i
multe p ro p u n e r i ,
d a r   fetele au votat
acest nume şi acest
logo. Încercăm să
facem lucrurile alt-
fel, v r e m  s ă  mai
 facem un pas spre
profesionism şi ne
dorim să facem lu-
crurile aşa cum tre-
buie. Marketingul
este o componentă

extrem de impor-
tantă în viaţa

unui club şi
încercăm

să facem
paşi şi
în acest
sens”, a
declarat
directo-

rul clu-
b u l u i

braşovean,
Marius Fetti. 

S-au încheiat cele două etape de
Cupă Mondială de sărituri cu
schiurile de la Râşnov. Câştigătoa-
rea primei etape a fost Maren
Lund by din Norvegia. Ea a sărit
în prima manşă 97 de metri, iar în
cea de-a doua a reuşit o performaţă
de 99 de metri. Lundby a totalizat
259 de puncte cu care a câştigat
etapa de la Râşnov. Poziţia secun-
dă i-a revenit Sarei Takanashi din
Japonia, lidera clasamentului mon-
dial, iar podiumul a fost completat
de o altă săritoare din Japonia,
Yuki Ito. 

Reprezen-
tanta Româ-
n i e i ,  D a n a
Haralambie a
terminat com-
petiţia pe pozi-
ţia a 24-a, cu
două sărituri
ce au măsurat
83 de metri,
respectiv 84 de
metri. 

A doua eta-
pă a consemnat

o rocadă între cele două săritoare
care şi-au disputat supremaţia în
prima zi. Sara Takanashi a urcat pe
prima treaptă a podiumului şi a ob-
ţinut a 50-a victorie din carieră. Ea
a fost urmată în clasament de Maren
Lund by şi de Daniela Iraschko-Stolz
din Austria. Dana Haralambie a sărit
83 de metri în prima manşă şi 81.5
în cea de-a doua, performanţe cu
care s-a situat pe poziţia a 24-a. Cea-
laltă reprezentantă a României, Dia-
na Trâmbiţaş nu a reuşit să se
califice în manşa a doua de concurs
în niciuna dintre cele două zile.

Olimpia a pierdut-o 
pe Michaela Houser

Rebranding la
echipa de volei
CS Transilvania

Lundby şi Takanashi 
au câştigat la Râşnov
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Completaţi cu cifre de la 1 la 9. Cifrele să nu se  repete nici
pe verticală, nici pe orizontală şi nici în careurile mici de 3x3

Sudoku

Veste bună pentru toţi ro-
mânii care pleacă în străină-
tate! Tarifele de roaming vor
fi eliminate în Uniunea Euro-
peană, începând cu 15 iunie. 

Din acel moment utilizato-
rii finali din România pot be-
neficia de avantajele pieţei
interne comunitare. Anunţul
a fost făcut de preşedintele
Autorităţii Naţionale pentru
Reglementare şi Administrare
în Comunicaţii (ANCOM),
Cătălin Marinescu pentru
agenţia naţională de presă. 

„Începând cu data de 15
iunie 2017, utilizatorii finali
din România (cu abonamen-
te sau cartele) vor putea fo-
losi minutele/SMS-urile/MB
(GB) (traficul de internet),
disponibile la nivel naţional
în afara propriei reţele, in-
clusiv în roaming în interio-

rul UE,
fără alte
c o s t u r i
suplimen-
tare. În cazul utilizatorilor
finali de cartele şi a celor
care beneficiază de planuri
tarifare nelimitate, furnizorii
vor putea aplica anumite li-
mite rezonabile în ceea ce
priveşte serviciile de date con-
sumate în roaming în inte-
riorul UE”, a declarat Cătălin
Marinescu.

Şi totuşi, în cazul unor sus-
piciuni de abuz, operatorii vor
trebui mai întâi să alerteze
abonatul, iar apoi vor avea po-
sibilitatea să îi impună tarife
de roaming de 4 eurocenţi pe
minut de apel vocal, un eu-
rocent pentru un SMS şi
0,85 eurocenţi pentru un me-
gabit de date.                 A.C.

Berbec
(21.03 – 19.04) 
Iubire. Liniştea conjugală este asigurată
de relaţia caracterizată de devotament.
Sănătate. Stomacul e parcă mai
sensibil, însă nu aveţi de gând să
respectaţi vreo dietă. Uzura generală a
organismului este dată şi de ultimele
excese alimentare.
Bani. O surpriză din partea unei rude vă
dă senzaţia de stabilitate financiară.
Taur (20.04 – 20.05)
Iubire. Veţi deţine frâiele puterii de a de-
cide în relaţiile de iubire. Partenerul de
cuplu devine din ce în ce mai recalcitrant
şi mai arogant.
Sănătate. Vă pot sâcâi boli trenante, ce nu
sunt grave, dar par destul de supărătoare.
Bani. Vor putea apărea comisioane ur-
gente, ce vă restabilesc bugetul personal.
Gemeni (21.05 – 21.06)
Iubire. Persoana iubită se simte exclusă
şi puteţi avea neplăceri majore.
Sănătate. Pentru unii nativi, tulburări de
circulaţie periferică sau palpitaţii cardiace
bizare. Pentru cei tineri, se poate pune
problema echilibrului mineralelor în oase.
Bani. Înregistraţi pierderi de fonduri, dar
vă salvează un bun partener de afaceri.
Rac (22.06 – 22.07)
Iubire. Este necesar să faceţi o schimbare
sentimentală în viaţa dv.
Sănătate. Nu aveţi motive deosebite de
îngrijorare (sănătatea dv. pare totuşi re-
făcută).
Bani. Pragmatismul dv. nu vă lasă să luaţi
decizii care v-ar afecta câştigurile. Vă do-
vediţi un bun investitor şi un cunoscător
al afacerilor de viitor.
Leu (23.07 – 22.08)
Iubire. Celibatarii doresc să se căsăto-
rească cu persoane prospere din străină-
tate. Majoritatea nativilor se „aprind” şi
se dedică numeroaselor excese erotice.
Sănătate. Sunteţi predispus să vă agitaţi
sau să mâncaţi exagerat de mult.
Bani. Vă puteţi bizui pe partenerul de
cuplu, dacă e suficient de prosper.
Fecioară (23.08 – 22.09)
Iubire. Veţi ieşi cam ciufulit dintr-o relaţie
în care veţi primi lecţii de amor.
Sănătate. Încercaţi să vă impuneţi un pro-
gram de viaţă şi mai relaxant. Înţelegeţi
târziu că trupul dv. are resurse limitate şi

poate claca.
Bani. Vă puteţi rotunji veniturile şi
prin activităţi care nu vă prea plac.
Balanţă (23.09 – 23.10)
Iubire. Persoana iubită nu vă ajută, aşa

că vă bazaţi pe forţele proprii.
Sănătate. Apar tot felul de disfuncţii şi colici
abdominale pe care nu le luaţi în seamă.
Bani. Prietenii vă ajută prin prezenţă şi uită
să vă plătească datoriile. Aflaţi că şeful
direct vă anulează nişte drepturi salariale.
Scorpion (24.10 – 22.11)
Iubire. Înregistraţi un erotism excesiv, iar
sexualitatea e la maximum!
Sănătate. Pot apărea blocaje de energie,
dureri de gât, din oboseală. Programul
încărcat de lucru are consecinţe directe
asupra stării de sănătate.
Bani. E posibil ca toate cheltuielile dv.
să depăşească veniturile. Majoritatea
cheltuiesc banii pe care îi câştigă, pe ca-
dourile rudelor.
Săgetător (23.11 – 21.12)
Iubire. Unii celibatari trăiesc poveşti de
iubire. Seara, depăşiţi starea de apatie
cu ajutorul persoanei iubite.
Sănătate. Puteţi să faceţi excese alimen-
tare, deoarece nu sunteţi predispus la
îngrăşare.
Bani. Declaraţi fără reţinere tuturor că
nu mai aveţi niciun fel de economii. Aveţi
şanse să ieşiţi în câştig prin prudenţa
care vă caracterizează.
Capricorn (22.12 – 20.01)
Iubire. Iritarea manifestată faţă de per-
soana iubită se va transfera asupra ami-
cilor. Nativii tineri se ceartă cu partenerul
de cuplu.
Sănătate. Există posibilitatea de a avea
disfuncţii hormonale (tiroidă sau supra-
renale). Starea de sănătate e acceptabilă,
dar nu trebuie să faceţi eforturi.
Bani. Pentru moment, situaţia financiară
nu stagnează şi apar noi parteneri.
Vărsător (21.01 -19.02)
Iubire. Tot ce faceţi e motivat de foarte
multă iubire şi pasiune.
Sănătate. Prea multă dragoste vă poate
extenua, iar energia vitală e limitată. Vă
aflaţi într-o perioadă delicată şi nu luaţi
măsurile necesare.
Bani. Cu cât succesele financiare sunt mai
mari, cu atât deveniţi mai altruist.
Peşti (20.02 – 20.03)
Iubire. Senzuali şi pofticioşi, vă implicaţi
în diverse aventuri sentimentale.
Sănătate. Apar efecte dăunătoare, din ex-
ces de zel, ambiţii sau frustrări perene.
Bani. Nu aveţi suficient curaj pentru a
pune în practică toate ideile financiare.
Descoperiţi că nu dispuneţi de banii ne-
cesari demarării noilor activităţi.

ZODIAC

Tarifele de roaming 
vor fi eliminate

La Predeal,
în acest week -
end, trebuia
să fie organi-
zată o expozi-
ţie de păsări.
Evenimentul
expoziţional
u rma  să  se
desfăşoare la
u n a  d i n t r e
cele două săli de sport din
localitate, dar, din cauza fo-
carului de gripă aviară din
judeţul Braşov, organizatorii
au decis să amâne evenimen-
tul. Hotărârea a fost luată
însă prea târziu. Crescătorii
de păsări au apucat să aducă
exponatele la Predeal, astfel
că în sala de sport erau peste
400 de exemplare, care însă
nu au putut fi admirate pe
vizitatori deoarece accesul

publicului a fost interzis.
Potrivit DSV Braşov, or-

ganizatorii expoziţiei ştiau
de interdicţia impusă de
 autorităţi. Tocmai pentru a
evita problemele, s-a luat
 decizia de amânare a eveni-
mentului. Vizitatorii care au
vrut să vadă păsările au fost
întorşi din drum şi li s-a pro-
mis că evenimentul va reveni
la Predeal, imediat ce inter-
dicţia va fi ridicată. >  R.I.

Preţul gigacaloriei a scăzut
atât pentru consumatorii cas-
nici cât şi pentru consumatorii
non casnici. 

Noul preţ a fost votat şi de
consilierii locali în ultima şe-
dinţă de plen. Scăderea a fost
aplicată ca urmare a reducerii
TVA la 19%. Consilierii lo-
cali au votat această reducere
la recomandarea ANRE.

Facturile mai mici vor veni
însă abia de luna următoare.
„Preţul pentru consumatorii
casnici a scăzut cu 1%, iar
preţul pentru consumatorii
non casnici, la recomanda-
rea ANRE, a scăzut cu apro-
ximativ 10 lei, faţă de preţul
iniţial”, a declarat vicepri-
marul Braşovului, Mihai
Costel (foto).                 R.I.

A scăzut preţul gigacaloriei, braşovenii
vor plăti mai puţin pentru încălzire

Un bucătar italian ne învaţă cum să
gătim ceva extravagant în propria bu-
cătărie. „O să facem un piept de raţă cu
pere fripte în vin roşu şi dovlecel cara-
melizat. Pentru această reţetă, aveţi ne-
voie de următoarele ingrediente:  un
piept de raţă, ciupercuţe proaspete, roşii
cherry, pere, un sos de chili, un dovleac,
verdeaţă şi câteva nuci pisate. Începem
cu vedeta farfuriei: pieptul de raţă. Luăm

c uţ i t u l  ş i  c r es tă m f r um uş el
pieptul de raţă. Facem nişte
dungi şi adăugăm piper
ş i  r o z m a r i n ” ,  e x p l i c ă
E g i z i o  N e g e s c u
(foto), executive chef.
Apoi se pune la prăjit
p i e p t u l  d e  r a ţ ă  î n
ulei încins. „Pielea
t r e b u i e  s ă  d e v i n ă

crocantă,  după care
se bagă la cuptor

15 minute.  Cât
t i m p  p i e p t u l

de raţă stă la
cuptor, luăm
o  p a r ă  ş i  o
d e c o j i m .
A p o i  o  p u -
nem la fiert
în vin roşu,

m i e r e  ş i
s c o r ţ i ş o a r ă .

P u n e ţ i  a p o i
d o v l e c e l u l  l a

fiert numai pe ju-
mătate, iar mai apoi

îl daţi prin nuca tocată.
După ce toate ingredientele
au prins culoare şi formă, le
aranjaţi în farfurie şi adău-
gaţi sosul de chili.  Ciuper -
c u ţ e l e  v o r  f i  s e r v i t e  c a  ş i
garnitură, fierte ori făcute
pe grătar”, a adăugat Egizio
Negescu. 

Paula Păduraru

Reţeta săptămânii: 
Piept de raţă cu pere William 

Expoziţie de păsări, închisă
din cauza Gripei Aviare
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ACADEMIA VEDETELOR
este un produs marca
Zâna Adriana şi emisiunea
pentru copii „Tortul de
Ciocolată”. După 13 ani de
emisiuni, campanii, festi-
valuri, concursuri şi pro-
ducţii pentru copii, Zâna
Adriana lansează prima
şcoală de televiziune
 pentru copii la Braşov. 

Educaţie, televiziune,
mass media

Programul de formare cu-
prinde: 60 de ore/3 module/3
luni/3 grupe de vârste (4-6

ani/7-10 ani/11-14 ani)
Cursurile cuprind: pregătire

în televiziune şi mass-media,
artă dramatică, dezvoltare
personală, dicţie, styling pen-
tru copii (coafură şi make-
up), stagiu de practică în
emisiunea pentru copii „Tortul
de Ciocolată” . Toate cursurile
vor fi coordonate de traineri
specializaţi, având o vastă ex-
perienţă în activităţile cu co-
piii.

Surpriza dulce!
Dacă pe parcursul emisiu-

nilor Zâna Adriana oferea co-

piilor magicul tort de cioco-
lată, iată că şi de această dată
vine cu o surpriză dulce nu-
mită SWEETY BREAK sau
„pauza de dulce”, unde un cu-
noscut producător de panifi-
caţie din Braşov va oferi
copiilor dulcuri.

Vedete la
cursurile academiei

În fiecare săptămână cur-
sanţii vor avea posibilitatea
să se întâlnească, să interac-
ţioneze şi să înveţe de la o ve-
detă/persoană publică din
Braşov.

Cursurile se finalizează cu
o GALĂ în care copiii sunt
premiaţi şi primesc diplome

de absol-
vire. Pro-
d u s u l
oferă co-
piilor, la
f i n a l u l
cursuri-
lor, posi-
bilitatea
de a lucra
în televi-
ziune.

ACA-
DEMIA

VEDETELOR va aduce la fi-
nalul cursurilor şi UN NOU
PRODUS MEDIA pe piaţă

braşoveană, o emisiune pen-
tru copii şi familie, o emisiune
de LIFESTYLE.

„ACADEMIA VEDETE-
LOR înseamnă televiziune
pentru copii la alt nivel! De-
a lungul carierei mele, am
întâlnit foarte mulţi copii ta-
lentaţi însă care nu ştiau să
se pună în valoare, nu pu-
teau să comunice cu publicul
la maxim. Acest produs toc-
mai asta le oferă, posibilita-
tea de a se descoperi şi de a
se pune în valoare”, ne-a de-
clarat Zâna Adriana – Produ-
cător TV.

PREMIERĂ în judeţul Braşov
pentru copii •Academia vedetelor – şi tu poţi fi vedetă!

•Prima şcoală de televiziune şi mass media
pentru copii Braşov

Zâna Adriana


